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رئیس سازمان سینمایی با تعدادی از 
سرمایه گذاران سینما دیدار کرد. محمد 
خزاعی در ابتدای این جلسه گفت: این 
جلسه از آن رو مهم است که حضور 
بخش خصوصی در کنار بخش های 
دولتی برای رونق و توسعه سینما در 
زمینه های مختلف، هم در تولید آثار و 
هم در توسعه زیرساخت های سینمایی 
و سالن سازی ضروری است. وی ادامه 
داد: فقدان شناخت و آگاهی هایی لازم 
و ناآشنابودن سرمایه گذاران با مفاد 
قوانین و آیین نامه ها باعث می شود تا آثار 
سینمایی با مشکلات و اشکالاتی روبه رو 
شوند و فرآیند سرمایه و سرمایه گذاری 
در سینما دستخوش مشکلات و ناامنی 
شود. رئیس سازمان سینمایی بیان 
کرد: این گونه نشست های مشترک 
با مدیران دولتی کمک می کند تا در 
مسیر مشترکی که پیش رو دارید با 
آگاهی و انسجام و هماهنگی بهتری 
کارها را به جلو ببرید و هم افزایی 
هم داشته باشید. خزاعی گفت: در 
در  سرمایه گذار  از  تصور  گذشته 
سینِما یا فیلم به کسی اطلاق می شده 
است که صرفا منابع و سرمایه اش را 
در روند تولید دخیل می کرده؛ ولی 
امروز بسیاری از سرمایه گذاران ضمن 
داشتن فعالیت های مختلف اجتماعی 
و اقتصادی اتفاقا دغدغه فرهنگی هم 
دارند و اغلب آثار تولیدی نشان می دهد 
که خیلی از شما عزیزان با علایق فردی، 
رویکرد فرهنگی و دغدغه های اجتماعی 
وارد این عرصه شده اید و این شاخصه  
نشان می دهد که ما با جامعه ای طرف 
گفت وگو  و  تعامل  اهل  که  هستیم 
هستند. رئیس سازمان سینمایی با اشاره 
به مشکلاتی که برای برخی از فیلم ها در 
سینِما پیش می آید، خاطرنشان کرد: 
شناخت از قوانین و آیین نامه ها کمک 
می کند تا این گونه گره ها و مشکلات 
پیش نیاید. عمده مشکلات فیلم ها 
به  نسبت  شناخت  فقدان  از  ناشی 
آیین نامه هاست. خزاعی گفت: معتقدم 

فیلم ها  مسئولیت  اصلی  بار  اگرچه 
طبق قوانین بر دوش تهیه کنندگان 
ولی سرمایه گذاران هم  سینماست 
باید درکنار اضلاع اصلی فیلم ها یعنی 
تهیه کنندگان و کارگردانان در این 
زمینه و در روند بهبود کیفی فیلم ها 
نقش اساسی داشته باشند. بدیهی است 
امنیت سرمایه گذاری با آگاهی از قوانین 
و شیوه نامه ها بهتر تضمین می شود. وی 
اظهارداشت: متاسفانه سینمای ایران 
برای مارکتینگ و پخش بین المللی 
نتوانسته ظرفیت های مطلوب ایجاد 
کند. گستره بین الملل صرفا حضور 
امنیت  قطعا،  و  نیست  جشنواره ای 
سرمایه گذاری و منافع فزآینده آن در 
بازشناخت ظرفیت ها و پلتفرم های 
رئیس  است.  بین المللی  و  داخلی 
سازمان سینمایی، افزود: سینمای ایران 
در زمینه مخاطب یابی، پخش و عرضه، 
بازاریابی و تبلیغات و روابط عمومی و 
اجتماعی و اقتصادی باید از ساختار 
بسته و کوچک سنتی خودش خارج و 
در قواره بین المللی کار کند و با تفکر و 
شناخت شما در این زمینه این ممکن تر 
می شود. وی ادامه داد: اگر در دنیای 
امروز به سینِما، نگاهی صنعت محور 
نداشته باشیم در یک مدار بسته و 

کوچک تمام می شود.

 نیاز سینما به محصولات متنوع 
بیان  سینمایی  سازمان  رئیس 
کرد: قطعا سینِما محصول پردرآمدی 
است منوط به اینکه الزامات تولید و 
عرضه آن را بشناسیم. وقتی به یک 
فیلم در کنار ویژگی های فرهنگی و 
اجتماعی اش به عنوان یک دستاورد 
نگاه کنیم،  و محصول صنعتی هم 
قابلیت و توانمندی آن را در عرصه های 
مختلف سودآوری باید در نظر بگیریم. 
از لباس، عروسک، برندینگ، گیشه و 
پلتفرم، رسانه های مجازی و تبلیغات 
و همه صنایع جانبی آن. خزاعی گفت: 
دلیل صنعتی نشدن سینمای ایران 
فقدان کمپانی است. کمپانی شدن 
راه نجات صنعت سینماست. وقتی از 
کمپانی حرف می زنیم درواقع از بستر 
و امکانی حرف می زنیم که زنجیره ای 
از همه ظرفیت ها و نیازها را در خود 
دارد. از لجستیک قوی تولید، امکانات 
روابط  و سخت افزاری،  نرم افزاری 
بین الملل، پخش کننده بین المللی، 
ارتباطات گسترده و حرفه ای داخلی و 
خارجی، و همه اینها باعث می شود تا 
یک محصول در مقیاس بزرگ عرضه 
شود. وی اظهار داشت: شکل گیری 
و  رفت  برون  راه حل  تنها  کمپانی 
نجات سینمای ایران از یک اقتصاد و 

دایره کوچک عرضه و تقاضای صرفا 
داخلی است. تلفیقی از نگاه و تجربه 
سرمایه گذاری و رویکرد تجاری با التزام 
به شاخصه های فرهنگی و فکری کمک 
می کند که سینمای ایران بالنده تر 
وموفق تر ظاهر شود. رئیس سازمان 
سینمایی افزود: شناخت شما از قوانین 
و مقررات باعث می شود تا امنیت 
سرمایه شما بهتر و بیشتر تضمین 
شود. اگرچه تهیه کننده و کارگردان 
این ملاحظات و دغدغه ها را به صورت 
جدی دارند ولی هم افزایی شما هم باعث 
اطمینان خاطر بیشتر خودتان و امنیت 
سرمایه ها می شود. خزاعی بیان کرد: 
بازار سینمای ایران به محصولات متنوع 
نیاز دارد. براساس تقاضای جمعیت 
مخاطبان نسبت به تولید و تنوع آن فکر 
کنید در آن صورت قطعا محصول شما 
مورد استقبال جامعه هم قرار می گیرد. 
لازم است در حوزه های تولید آثار دینی، 
آثار دفاع مقدس و سینمای کمدی یا 
ژانرهای اکشن و وحشت و سینمای 
کودک ونوجوان سرمایه گذاری کنید 
و تمرکز سرمایه گذاری تان فقط روی 
آثار اجتماعی نباشد. رئیس سازمان 
سینمایی ادامه داد: رونق تولید و ایجاد 
اشتغال به ویژه در دوران پساکرونا و 
امسال مهم است. این مهم با مشارکت 
بخش های  جدی  همراهی  و  شما 
خصوصی محقق خواهد شد. حیات 
سینِما به مشارکت جدی و فعالانه 
است. خزاعی  بخش های خصوصی 
با بیان اینکه بازار حوزه فرهنگ و 
سینِما در حال تغییر و تحول است، 
با  تعاملات  گسترش  با  تاکیدکرد: 
کشورهای منطقه، بازار سینمایی چین 
و جهان اسلام و ابعادی فراگیرتر و… 
قطعا ساختارهای موجود دچار تحول 
می شود. رئیس سازمان سینمایی اضافه 
کرد: پیشنهاد می دهم برای کاهش 
ریسک در سرمایه گذاری و ایجاد امنیت 
بالاتر برای سرمایه تان حتما با شناخت و 
آگاهی از قوانین و مقررات اقدام نمایید. 

جمال اجلالی، بازیگر پیشکسوت 
سینما، تئاتر و تلویزیون به علت مشکلات 
گوارشی در بیمارستان بستری شد. 
سیدعباس عظیمی، مدیرعامل موسسه 
پیشکسوت گفت: جمال  هنرمندان 
اجلالی به علت مشکلات گوارشی در 
بیمارستان بستری شد. ایشان دچار 
مشکل دستگاه گوارش شده است و 
پزشکان در حال بررسی آزمایش های 
پزشکی این هنرمند پیشکسوت هستند 
که به محض آمده شدن جواب آزمایش 
وی تحت عمل جراحی قرار خواهد 
گرفت. جمال اجلالی متولد ۱۳۲۶ است 
و دوران کودکی، با هنر آشنا و سپس با 
رتبه دورقمی در رشته بازیگری تئاتر 
پذیرفته شد و فعالیت خودش را آغاز کرد.

 بستری شدن 
»جمال اجلالی« 

معاون سیما در جمع دانشجویان 
دانشگاه صداوسیما:

 تاکید بر بِرند تلویزیونی 
دانشجویی

معاون سیما در نشستی با دانشجویان 
دانشگاه صداوسیما، ضمن پاسخگویی به 
دغدغه های دانشجویان، بر ایجاد یک برِند 
تلویزیونی برای تولیدات دانشجویی تاکید 
کرد. محسن برمهانی، معاون سیما در جمع 
صمیمانه استادان و دانشجویان دانشگاه 
صداوسیما حضور یافت و به دغدغه های 
دانشجویان پاسخ داد. محسن برمهانی در 
ابتدای این نشست از دوران تحصیل خودش 
در دانشگاه صداوسیما یاد کرد و گفت: بنده 
سال ۷۹ وارد دانشگاه صداوسیما شدم و سال 
۸۱ به شبکه های العالم و سپس به پرس تی وی 
رفتم و حوزه فعالیتم امور بین الملل رسانه بوده 
است.  وی درباره مطالبه دانشجویان برای 
داشتن عنوان شغلی مناسب بیان کرد: برای 
کسب جایگاهی که خود را محق آن می دانید 
نباید از حرکت بایستید، بلکه باید بجنگید، 
بنده هم با همین باور همواره تلاش کرده ام و 
گاه برخی موقعیت ها را نپذیرفتم. معاون سیما 
درباره حمایت از تولیدات دانشجویی گفت: 
ایجاد یک برند برای تولیدات دانشجویی یکی 
از بایدهای ماست. لازم هست که برای پخش 
اینگونه تولیدات در سیما فضای لازم فراهم 
شود؛ یعنی تولیدات دانشجویی برای شبکه و 
زمانی مخصوص انجام شود نه اینکه برنامه ای 
تولید شود و بعد به دنبال محل پخش آن 
بگردیم. می توانیم در تفاهم با دانشگاه سازمان 
امکان استفاده دانشجویان از ظرفیت های 
سیما نظیر شهرک سینمایی و تلویزیونی 
ایران )زنده یاد علی حاتمی( و استودیوهای 
تلویزیونی را فراهم کنیم. برمهانی در پاسخ 
به دغدغه دانشجویان مبنی بر استفاده از 
زمینه های  در  دانشجویی  ظرفیت های 
پژوهشی و محتوایی، افزود: بنده پیش تر 
که مدیرکل تامین و رسانه بین الملل بودم 
نامه ای به آقای اسفندیاری، ریاست دانشگاه 
سازمان نوشتم و همین نکات را بیان کردم. 
 در مجموعه مانیتورینگ و راهبری محتوایی 
برخی از دانشجویان مقطع کارشناسی و بالاتر 
دانشگاه در آن حضور داشته و فعال بوده و 
هستند. این افراد در موضوعات مختلف حتی به 
ریاست سازمان نیز تحلیل ارائه داده اند. معاون 
سیما سپس از تقویت تعامل معاونت سیما و 
دانشگاه سازمان خبر داد و اعلام آمادگی کرد 
که دانشجویان دانشگاه صداوسیما بتوانند 
دوره های کارورزی خود را به صورت حرفه ای 

در مرکز طرح و برنامه سیما سپری کنند.

علیرضا قزوه: 
 درهای مرکز موسیقی صداوسیما 

به روی همه باز است
مدیر دفتر مرکز شعر، موسیقی و سرود سازمان صداوسیما درباره 
مراحل دریافت مجوز پخش موسیقی در این سازمان توضیحاتی 
ارائه داد. »صباهنگ« برنامه موسیقی محور رادیوصباست که با 
پخش ترانه های درخواستی، فضای شادی را برای مخاطبان این 
شبکه ایجاد می کند. این برنامه با بخش های »گزارش«، »موسیقی 
فیلم«، »تکمیل شعر«، »ترکیب ترانه«، »نمایش ترانه« و »مهمان 
ویژه« هر روز از شنبه تا پنجشنبه ساعت ۱۹ راهی آنتن رادیوصبا 
می شود. علیرضا قزوه، شاعر، نویسنده و مدیر دفتر شعر و موسیقی 
و سرود صداوسیما مهمان ویژه »رادیوصبا« شد و در این گفت وگو 
درباره آثاری که از صداوسیما پخش می شوند، توضیحاتی ارائه داد. 
رئیس دفتر شعر، موسیقی و سرود سازمان صداوسیما درباره مراحل 
دریافت مجوز آثار از مرکز موسیقی صداوسیما گفت: درهای این 
مرکز به روی همه باز است و من شخصا پذیرای همه کسانی هستم که 
در این زمینه استعداد دارند، در این مرکز بزرگان موسیقی براساس 
علم و دانش آثار رسیده را بررسی می کند و به طور معمول در طی 
یک تا دو روز نتیجه بررسی ها اعلام می شود. علاقه مندان و کسانی که 
فکر می کنند در حوزه شعر، موسیقی و خوانندگی استعدادی دارند 
می توانند به مرکز موسیقی صدا و سیما واقع در ساختمان اداری 
صداوسیما طبقه ششم مراجعه کنند. همچنین علاقه مندان در 
سایر شهرستان ها می توانند به مرکز صداوسیمای استانی خود 
مراجعه و آثار خود را برای این مرکز ارسال کنند. قزوه درباره انتخاب 
سلیقه ای برخی از آثار توضیح داد: شاید در برهه ای از زمان این اتفاق 
می افتاد، ولی امروز ما تلاش می کنیم این طور نباشد و آثار با اصالت 
و فرهیخته به سازمان صداوسیما راه یابند و استعدادهای جوان و 
کمتر شناخته شده معرفی شوند. وی افزود: هنرمندانی که از نتیجه 
بررسی های آثارشان راضی نیستند، می توانند اعتراض خود را ثبت 
کنند تا آثارشان توسط کارشناسان دیگری مورد ارزیابی قرار گیرد. 
رئیس دفتر شعر، موسیقی و سرود سازمان صداوسیما درباره پخش 
ترانه ها و موسیقی های کم کیفیت گفت: برخی از ترانه ها و کارهایی 
که از رادیو و تلویزیون شنیده می شود، گاهی بدون مجوز از طریق 
مدیران تولید و پخش راهی آنتن می شود که این کار به عنوان تخلف 
ثبت و مورد بررسی قرار می گیرد، همه تلاشمان را می کنیم که این 
تخلفات کمتر شود. این شاعر و نویسنده درباره تربیت نیروهای 
جدید در حوزه شعر و موسیقی در صداوسیما عنوان کرد: با بررسی 
آثار رسیده از شهرستان ها و تجلیل از جوانانی که در این زمینه 
استعداد دارند، تلاش می کنیم این استعدادهای با اصالت به سمت 
موسیقی های بی اصالت کشیده نشوند و جذب صداوسیما شوند. قزوه 
در پاسخ این سوال مجری برنامه که »به نظر شما دریافت مجوز یک 
موسیقی و ترانه از وزارت ارشاد و دفتر موسیقی صداوسیما موازی 
کاری نیست؟« توضیح داد: در سازمان صداوسیما سلسله مراتب 
و قوانینی برای پخش وجود دارد، برای مثال گاهی یک اثر مجوز 
پخش در شبکه استانی یا جام جم را دارد، ولی همان اثر در شبکه های 
سراسری قابل پخش نیست که این قوانین نیز متناسب با مخاطب 

سنجی های انجام شده وضع شده است. 

در جایزه سینمایی »سپتیمیوس« 
آمستردام، حمید فرخ نژاد نامزد بهترین 
احسان  و  تهیه کننده  و  مرد  بازیگر 
فیلمنامه  بهترین  نامزد  عبدی پور 
با فیلم »میجر« شدند. مراسم جایزه 
به  را  خود  جوایز  »سپتیمیوس« 
بهترین های 4 قاره جهان اهدا می کند که 
امسال در بین نامزدهای بهترین بازیگر 
مرد آسیایی و بهترین تهیه کننده نام 
حمید فرخ نژاد و نیز احسان عبدی پور در 
بخش بهترین فیلمنامه با فیلم »میجر« 

به چشم می خورد. 

بین الملل
گـــزارش

روابط »روسیه« با »چین« تقویت می شود

وزیرخارجه روسیه با اشاره به لزوم تقویت روابط مسکو با 
پکن، گفت: برای تامین امنیت اقتصادی باید واردات کالاهای 
غربی متوقف شود. به گزارش فارس، »سرگئی.لاوروف« 
خواستار توقف واردات کالا از کشورهای غربی شد. لاوروف 
افزود: »روسیه تنها به خود و کشورهایی متکی خواهد بود 
که ثابت کرده اند قابل اعتماد هستند و راه دیگران را دنبال 
نمی کنند.« به نوشته وبگاه شبکه »اسکای نیوز«، وی در 
این باره توضیح داد: »ما باید واردات کالا از غرب را متوقف کنیم 
تا امنیت اقتصادمان تامین شود.« این دیپلمات ارشد روسی 
درباره روابط مسکو- پکن نیز اظهارداشت: »روابط اقتصادی با 
چین پس از مواضع دیکتاتوری غرب با سرعت بیشتری تقویت 
خواهد شد.« لاوروف در واکنش اظهارات ضدروسی مقام های 
کشورهای اروپایی و آمریکا تاکیدکرد: »سیاستمداران غربی که 
می گویند روسیه باید شکست بخورد، اطلاعات کمی در مورد 
تاریخ کشور ما دارند.« وی همچنین افزود: »اگر غرب بخواهد 
ثبات را به روابط بازگرداند، روسیه نیز به آن فکر خواهد کرد.« 

توافق »ایروان« با »باکو« بر گشایش مرزها
باکو در بیانیه ای اعلام کرد که رئیس جمهور آذربایجان با 
نخست وزیر ارمنستان و رئیس شورای اروپا درباره گشایش 
کریدورهای حمل ونقل و تعیین مرزها گفت وگو کرده و 
نسبت به نتایج آن خوش بین است. به گزارش مهر به نقل از 
آناتولی، »الهام علی اف« رئیس جمهور آذربایجان اعلام کرد 
که کشورش با ارمنستان بر سر افتتاح کریدور زنگزور توافق 
کرده است که این مساله شامل ساخت بزرگراه و خط آهن 
در کریدور یادشده است دفتر ریاست جمهوری آذربایجان 
نوشت: علی اف با »رجب طیب اردوغان« همتای ترکیه ای 
خود در مورد دیدار ۳جانبه خود با »نیکول.پاشینیان« 
نخست وزیر ارمنستان و »شارل.میشل« رئیس شورای اروپا 
در مقر این سازمان در شهر بروکسل در بلژیک، گفت وگو 
کرده است. در این بیانیه آمده است: رئیس جمهور آذربایجان 
در دیدار مذکور در مورد آماده سازی برای توافق صلح بین 
آذربایجان و ارمنستان، ارائه پنج اصل مبتنی بر حقوق 
بین الملل توسط باکو، عادی سازی روابط دو کشور، گشایش 
کریدورهای حمل ونقل و تعیین مرزها گفت وگو کرده است. 
بیانیه مذکور در ادامه می افزاید: ارزیابی علی اف از نتایج این 
نشست سه جانبه، مثبت بوده است. شارل.میشل نیز در این 
باره اعلام کرده است که اولین نشست کمیسیون مشترک 

مرزی آذربایجان و ارمنستان به زودی برگزار خواهد شد.

رئیس جمهور ترکیه: 
 شخصی به نام نخست وزیر یونان 

دیگر برای من وجود ندارد

رئیس جمهور ترکیه تلویحا در حمله لفظی تند 
به نخست وزیر یونان، گفت: از نظر من دیگر چنین 
شخصی وجود ندارد و با او هرگز ملاقات نخواهم کرد. 
به گزارش فارس، در ادامه تنش های دیپلماتیک 
سیاسی بین آنکارا و آتن، »رجب طیب اردوغان« 
رئیس جمهور ترکیه شدیدا از نخست وزیر یونان 
انتقاد کرد. اردوغان طی اظهاراتی در جلسه کابینه 
خود در آنکارا اظهارکرد که از این پس سیاستمداری 
به عنوان نخست وزیر یونان و با نام میتسوتاکیس برای 
او وجود ندارد. به نوشته وبگاه »ریانووستی«، وی 
تلویحا میستوتاکیس را شخصی بدون شرافت خوانده 
و تاکیدکرد که از این به بعد دیگر هرگز با او ملاقاتی 
نمی کند و مراوده ای نخواهد داشت. اردوغان در 
این باره توضیح داد: »در ملاقات با او )میتسوتاکیس( 
تصمیم گرفتیم که در روابط خود با کشورهای ثالث 
دخالت نکنیم. با این حال او در سفرش به آمریکا هر 
آنچه را که می توانست علیه ترکیه گفت و تاکید کرد 

که به ترکیه اف۱۶ ندهید.« 
 با »میتسوتاکیس« ملاقات نمی کنم

وی ادامه داد: »امسال ما قصد داشتیم جلسه 
شورای راهبردی برگزار کنیم، اما برای من دیگر 
سیاستمداری به نام میتسوتاکیس وجود ندارد، من 
با او ملاقات نخواهم کرد.« براساس این گزارش، 
رئیس جمهور ترکیه با بیان اینکه کشورش فقط 
با افراد سیاستمداران با شرافت همکاری می کند، 
تصریح کرد:  »بگذارید خودش بعداز آن فکر کند. 
اینکه با چه کسی ملاقات کند، با چه کسی پایگاه 
نظامی ایجاد می کند.« به نوشت ریانووستی، 
اردوغان همچنین افزود: »امیدوارم که ایالات متحده 
براساس صحبت های میتسوتاکیس در مورد فروش 
اف۱۶ به ترکیه تصمیم گیری نکند.« اوایل ماه »می« 
 بود که نخست وزیر یونان، از کنگره آمریکا خواست 
که فروش تسلیحات به ترکیه را تایید نکند و آنکارا 
را به تلاش برای تضعیف ثبات در شرق مدیترانه و 
نقض حاکمیت کشورش متهم کرد. پیش از این، 
نخست وزیر یونان با اشاره به افزایش تنش با ترکیه 
همسایه خود گفته بود ممکن است این تنش ها 

روزهای آتی از سرگرفته شود. 

وزیر دفاع روسیه: 

خطر تولید سلاح اتمی توسط »اوکراین« وجود دارد
کوتــــاه

وزیر دفاع روسیه با هشدار درباره احتمال تولید تسلیحات 
اتمی در اوکراین، گفت: اخیرا نیز شبکه ای متشکل از ۳۰ 
آزمایشگاه بیولوژیکی برای تحقیقات نظامی آمریکا در 
خاک اوکراین تشکیل شده بود. به گزارش فارس، »سرگئی.

شویگو« از احتمال تولید تسلیحات اتمی توسط دولت 
اوکراین خبر داد. شویگو طی سخنرانی در جمع وزرای دفاع 
کشورهای عضو سازمان پیمان امنیت جمعی اظهارداشت که 
عملیات نظامی ویژه روسیه در منطقه دونباس، با وجود فشار 
و حمایت غرب از اوکراین، طبق برنامه ریزی ها تا محقق شدن 
اهداف آن، ادامه دارد. به نوشته خبرگزاری »اسپوتنیک«، 
وی درباره ملاحظات ارتش روسیه درخصوص غیرنظامیان 
در مناطق درگیری توضیح داد: »ما عامدانه سرعت پیشروی 
نیروهای مسلح خود در اوکراین را کاهش می دهیم تا به مردم 
غیرنظامی فرصت خروج بدهیم.« وزیر دفاع روسیه درباره 
ارسال روزانه تسلیحات توسط کشورهای اروپایی و آمریکا 
به اوکراین اظهارداشت: »غرب از ترس شکست نیروهای 
اوکراینی، بلافاصله از زمان آغاز عملیات ارائه سلاح های 
مرگبار به اوکراین را سازماندهی کرد.« براساس این گزارش، 
شویگو همچنین هشدار داد خطر تولید سلاح اتمی توسط 
رژیم کی یف و ساخت موشک های دارای قابلیت حمل این 
سلاح ها، واقعی است. به نوشته اسپوتنیک، وی ادامه داد: 
اوضاع امنیتی در شرق اروپا که حوزه سازمان پیمان امنیت 
جمعی است، به شکل محسوسی وخیم تر شده و کشورهای 
غربی به هشدارهای روسیه درخصوص عدم گسترش ناتو به 
سمت شرق اروپا بی توجهی می کنند. وزیر دفاع روسیه با 
بیان اینکه ناتو، اوکراین را به کشوری متخاصم با روسیه و ابزار 
فشار بر مسکو تبدیل کرده، اظهارداشت: »ائتلاف آتلانتیک 
شمالی به مرزهای ما نزدیک شد و پتانسیل جنگی خود را 
چندین برابر افزایش داد. تلاش ها برای پیوستن اوکراین به 

ناتو، استقرار زیرساخت های نظامی ائتلاف در خاک این کشور 
تشدید شد و اوکراین به یک کشور متخاصم با ما تبدیل شد.« 
شویگو یادآور شد که شبکه ای متشکل از ۳۰ آزمایشگاه 
بیولوژیکی برای تحقیقات نظامی آمریکا در خاک اوکراین 
تشکیل شده و مستندات اینکه تحقیقات به صورت مخفیانه 
و بر خلاف تعهدات بین المللی انجام شده است، وجود دارد. 
وبگاه شبکه »ریانووستی« نوشت: »در مجاورت مرزهای ما، 
اجزای سلاح های بیولوژیکی ایجاد شده است، روش هایی 
برای بی ثبات کردن وضعیت اپیدمیولوژیک در دستور کار 
اوکراین و آمریکاست.« این مقام نظامی ارشد روس ادامه داد: 
»ایالات متحده مسیری را برای برچیدن کامل ساختار فعلی 
امنیت بین المللی تعیین کرده و آن را با استقرار سامانه های 
موشکی و تولید موشک های میان برد و کوتاه برد تشدید 
می کند.« شویگو درباره اقدامات غرب علیه سازمان پیمان 

امنیت جمعی بیان داشت: »کشورهای غربی در حال انجام 
کار هدفمند برای تضعیف روابط متحدانه بین کشورهای 
سازمان هستند. ما می دانیم که چه فشاری بر متحدان ما 
اعمال می شود. تهدیدهای پنهان، باج خواهی، دسیسه چینی 
از جمله ترفندهایی است که استفاده می شود. همه اینها ما را 
ملزم به اتحاد بیشتر، فعال تر و شفاف تر می کند. روسیه به ارائه 
کمک های لازم به متحدان خود در خنثی کردن تهدیدهای 
نوظهور و دفاع از حاکمیت ادامه خواهد داد.« به نوشته 
ریانووستی، وی با بیان اینکه غرب از به رسمیت شناختن 
حقایق شکنجه شدن پرسنل نظامی روسیه در اوکراین 
خودداری می کند، افزود: »کشورهای به اصطلاح متمدن 
نه تنها وجود نئونازیسم در اوکراین را انکار می کنند، بلکه با 
افتخار از نمایندگان واحدهای نازی که در جنایات خونین 

دخیل بودند نیز میزبانی می کنند.« 

همزمان با اعلام شکست مذاکرات با ترکیه و قطر برای 
مدیریت فرودگاه های افغانستان، معاون نخست وزیر طالبان 
از واگذاری مدیریت فرودگاه ها به امارات خبر داد. به گزارش 
فارس، »ملا عبدالغنی برادر« معاون نخست وزیر طالبان از 
امضا قرارداد با امارات برای مدیریت فرودگاه های کابل خبر 
داد. این در حالی است که قرار بود مدیریت فرودگاه های 
افغانستان به قطر و ترکیه واگذار شود، اما گفت وگوها در 
این زمینه به بن بست خورده بود. قرارداد مدیریت 4 فرودگاه 
افغانستان با حضور ملاعبدالغنی برادر و رزاق اسلم، مدیر 
عامل شرکت گاک امارات متحده عربی امضا شد. پیش از این 
»بلال کریمی« معاون سخنگوی طالبان با اشاره به احتمال 
حضور نظامی ترکیه و قطر در فرودگاه های افغانستان گفته 
بود که گروه طالبان برای تامین امنیت فرودگاه های این 

کشور تجربه و نیروی کافی دارد. طبق این گزارش، مذاکرات 
طالبان با ترکیه و قطر برای مدیریت پنج فرودگاه مهم 
افغانستان به دلیل اصرار طالبان به تامین امنیت و عدم نیاز 
به حضور مجدد نظامیان خارجی به بن بست خورده است. 
براساس یک توافق مقدماتی قرار بود ترکیه و قطر مدیریت 
این فرودگاه های افغانستان را برعهده بگیرند. این توافق شامل 
بازسازی فرودگاه های کابل، قندهار، هرات، مزارشریف و 
خوست می شد. براساس این گزارش ها مقامات طالبان 
گفته اند که افراد طالبان از فرودگاه محافظت خواهند کرد 
و حضور نیروهای خارجی یا کارشناسان امنیتی در داخل 
افغانستان برای گروه طالبان افغانستان قابل قبول نیست و 
قرارداد صرفا مشروط به دریافت پشتیبانی فنی خواهد بود. 
این در شرایطی است که وزارتخارجه طالبان طی بیانیه ای 

به دنبال سفر هیات بلندپایه این گروه به قطر اعلام کرده بود 
که مولوی امیرخان متقی، وزیرخارجه دولت موقت طالبان 
با شیخ محمد بن عبدالرحمن آل ثانی، معاون نخست وزیر در 
خصوص قرارداد فرودگاه های بین المللی افغانستان گفت وگو 
کرده، اما تاکنون توافقی در این زمینه حاصل نشده است. 
وزارتخارجه طالبان گفته است که براساس برنامه تیم های 
فنی طالبان، قطر و ترکیه به صورت مشترک برای فعالیت 
مجدد فرودگاه های افغانستان همکاری می کنند. پیش از این 
منابع دیپلماتیکی از ترکیه به رسانه ها گفته  بودند که ترکیه 
و قطر در مورد مدیریت  فرودگاه کابل به توافق مقدماتی 
رسیده اند. خبرگزاری رویترز نیز گزارش داده بود که ترکیه 
و قطر درباره تامین امینت فرودگاه کابل به توافق مقدماتی 

دست یافته اند، موضوعی که طالبان آن را رد کرده است. 

توافق »طالبان« و »امارات« برای مدیریت فرودگاه های افغانستان

»فرخ نژاد« نامزد 
جایزه »سپتیمیوس«

رئیس سازمان سینمایی مطرح کرد

ضرورت شکل گیری کمپانی برای سینمای ایران


